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                            Protokół z X Sesji 
       Rady Miasta Torunia 
       z 21 maja 2015 roku 

 
X sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 21 maja 2015 roku w sali nr 33 im. Mikołaja 
Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Czyżniewski – otworzył X sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości. 

II. Przyj ęcie protokołu z IX sesji: protokół przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że: 

1. W ostatnim czasie przekazano Radnym drogą elektroniczną:  

- Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

 -Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2014, 

- Raport z konsultacji społecznych dotyczący zagospodarowania pływalni przy ul. Bażyńskich 

2 Poinformował o sprawie, która była ostatnio komentowana w lokalnych mediach. Przed 
miesiącem dziennikarz Gazety Pomorskiej p. Wojciech Giedrys zwrócił się z 
wątpliwością co do zamieszkiwania w Toruniu radnych: Joanny Scheuring - Wielgus i 
Jarosława Beszczyńskiego. W związku z tym przewodniczący wystąpił do radnych z 
prośbą o wyjaśnienie sytuacji oraz Prezydenta z zapytaniem czy radni są ujęci w stałym 
rejestrze wyborców miasta Torunia. Radni złożyli oświadczenia, że mieszkają i ich centra 
życiowe są w Toruniu a Prezydent poinformował, że radni są ujęci w stałym rejestrze 
wyborców miasta Torunia. W związku z tym, że zgodnie z dokumentami nie ma 
wątpliwości gdzie się znajdują centra życiowe radnych, po przekazaniu powyższej 
informacji na dzisiejszej sesji należy uznać całą sprawę za zakończoną. 

 

IV. Informacje Prezydenta Miasta:  

p. M. Zaleski – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 
 
ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI 

16 kwietnia br. w Muzeum Etnograficznym odbyła się uroczystość wręczenia  
Pani Barbarze Wachowicz - Napiórkowskiej medalu Prezydenta Miasta Torunia 
„Thorunium”. 
Wydarzeniu towarzyszył wernisaż wystawy „Reduta Żeromskiego”, przygotowanej przez 
laureatkę oraz widowisko słowno-muzyczne w wykonaniu toruńskiej młodzieży. 
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23 kwietnia br. odbyły się uroczystości upamiętniaj ące funkcjonariuszy Policji 
Państwowej dawnego województwa pomorskiego Poległych i Pomordowanych  
w latach 1939-1945. 24 kwietnia br. jubileusz 80-lecia obchodziła Szkoła Podstawowa nr 
13 w Toruniu. Z tej okazji odbyła się uroczysta msza św. w kościele pw. Michała 
Archanioła,  przemarsz i okolicznościowa uroczystość w szkole, z udziałem władz miasta. 

25 kwietnia br., uroczystą Mszą św. w Katedrze śś. Janów, pożegnaliśmy śp. Jana 
Kusiewicza, pochodzącego z Torunia, jednego z najwybitniejszych polskich śpiewaków 
operowych.  
Jan Kusiewicz zmarł 5 kwietnia 2015 r. W 2007 r. Toruń uhonorował artystę Katarzynką  
w Piernikowej Alei Gwiazd. 

27 kwietnia br. w Zespole Szkół nr 15 przy ul. Paderewskiego odbyło się uroczyste 
otwarcie Sali Tradycji Podgórza im. dr Zakrzewskiego. 

2 maja br. z okazji Święta Flagi Rzeczypospolitej Polskiej odbyła się uroczystość 
wojskowa na Skwerze Oficerskiej Szkoły Marynarki Wojennej, imprezy okolicznościowe  
i koncert na Rynku Staromiejskim oraz „Piknik nad Wisłą” na Bulwarze Filadelfijskim. 
 
3 maja br.  z okazji Święta Konstytucji 3 Maja na Rynku Staromiejskim odbyły się  
Msza św. w intencji Ojczyzny oraz uroczystość patriotyczna (okolicznościowe wystąpienia, 
pokaz musztry paradnej w wykonaniu Orkiestry Wojskowej z Torunia oraz pokaz poloneza  
w wykonaniu zespołu Młody Toruń). 
 
6 maja br. w Dworze Artusa, okazji dnia św. Floriana (4 maja), swoje święto obchodzili 
toruńscy strażacy. 
 
8 maja br., uroczystością patriotyczną pod pomnikiem „Ku czci poległych  
i pomordowanych przez hitlerowskiego najeźdźcę w latach 1939 – 1945”,  
uczciliśmy 70 rocznicę zakończenia II wojny światowej. 
 
9 maja br. odbył się V Toruński Marsz Pułkownika Witolda Pileckiego.  

9 maja br. obchodziliśmy Święto Europy.  

12 maja br. pod pomnikiem Józefa Piłsudskiego odbyły się uroczystości z okazji  
80. rocznicy śmierci Marszałka, Honorowego Obywatela Torunia 

14 maja br. w Centrum Targowym Park odbyła się uroczystość wręczenia nagród  
w konkursie „Obiekt Roku” – edycja 2013-2014, połączona z ekspozycją prac zgłoszonych 
w przedmiotowym konkursie a także prac zgłoszonych w I i II etapie konkursu na 
zagospodarowanie Bulwaru Filadelfijskiego oraz koncepcji zagospodarowania otoczenia 
północnego przyczółka Mostu Gen. Elżbiety Zawackiej. 

WYDARZENIA  
 
Majówka 2015 r.  
Liczne wydarzenia i atrakcje, zorganizowane w dniach: 30 kwietnia – 3 maja br. 
(imprezy plenerowe, pikniki, turnieje sportowe, pokazy, festyn średniowieczny, 
koncerty, spektakle teatralne, warsztaty okazjonalne).  



 3

Lokalizacja wydarzeń: Rynek Staromiejski, Bulwar Filadelfijski, Ratusz Staromiejski, 
Zamek Krzyżacki, CN „Młyn Wiedzy”, Staw Komtura. 
Organizatorzy wydarzeń:  Urząd Miasta Torunia, Toruńska Agenda Kulturalna, CK Dwór 
Artusa, CK Zamek Krzyżacki, Muzeum Okręgowe, Toruńska Orkiestra Symfoniczna, Teatr 
„Baj Pomorski”, Dom Harcerza, CN „Młyn Wiedzy”, PROBALTICA.  
 
Wydarzenia sportowe i turystyczne (wybrane): 
1) 18 kwietnia br. przejazd pociągu turystycznego „KO-PIERNIK” – Pociągiem 
   wzdłuż Wisły  
2) 9 maja br. na Rynku Nowomiejskim, inauguracja sezonu turystycznego 2015  
   w województwie kujawsko - pomorskim, 
3) 15 maja br., w Parku Miejskim, IX Toruński Bieg im. św. Jana Pawła II, 
4) 16 maja br. na stadionie miejskim IV Toruńska Olimpiada Osób Niepełnosprawnych, 
5) 16 maja br. IV edycja maratonu rowerowego Merida Mazovia (start spod Motoareny), 
6) 17 maja br. zawody kolarskie Skoda Velo Toruń (star z Bulwaru Filadelfijskiego). 
 
Wydarzenia kulturalne (wybrane): 
1) 17-21 kwietnia br. XV Toruński Festiwal Nauki i Sztuki, 
2) 19 kwietnia br., w Auli UMK, X Koncert Galowy „Złote Miotły”, połączony z wręczeniem 
   nagród dla najlepszych tancerzy Korporacji Tanecznej Baby Jagi,  
3) 24 kwietnia br., w Muzeum Podróżników im. Tony’ego Halika, Festiwal „Podróżnicy”, 
4)  24-26 kwietnia br. III Festiwal Sztuki Faktu w Teatrze „Baj Pomorski”, 
5)11-14 maja br. Majowy Buum Poetycki, 
6) 16 maja br. 2. Toruńska Noc Muzealna m.in. w Muzeum Okręgowym i CSW (w ramach    
   Europejskiej Nocy Muzeów), 
7) 16-24 maja br. Festiwal Debiutantów „Pierwszy Kontakt” w Teatrze W. Horzycy, 
8) 1 maja - 30 czerwca br. trwa 22. Festiwal Muzyki i Sztuki Krajów Bałtyckich  
   PROBALTICA, 
9) 20 maja br., na Rynku Staromiejskim, koncert zespołu „Czerwone Gitary” z okazji 25-lecia  
   samorządności, 
10) cykl imprez z okazji Dnia Matki i Dnia Dziecka zorganizowanych w toruńskich  
     jednostkach kultury. 
 
Inne wydarzenia (wybrane): 
1) 24-25 kwietnia br. - III Kujawsko-Pomorski Przystanek PaT – program „Profilaktyka a Ty”     
   w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Toruniu,  
2) 24-26 kwietnia br. wiosenna edycja akcji Toruń za pół ceny, 
3) 7 - 9 maja br. Juwenalia UMK 2015,  
4) 14 maja br. w Ratuszu Staromiejskim Walne Zebranie Członków „Ligi Polskich Miast  
   i Miejsc UNESCO”, 
5) 16-24 maja br. Toruńskie Dni Rodziny (finał obchodów w teatrze „Zaczarowany Świat”), 
6) w dniach 1 -30 maja br. trwa „XXXII Toruński Miesiąc dla Zdrowia” (w ramach programu  
  mieszkańcy miasta mogą uczestniczyć w bezpłatnych zajęciach organizowanych w klubach  
  sportowych, na basenach, w gabinetach odnowy biologicznej oraz w imprezach sportowo-  
  rekreacyjnych). 
 
NAGRODY, WYRÓŻNIENIA 
 
Toruńskie muzea otrzymały wyróżnienia w 35. edycji Konkursu na Wydarzenie 
Muzealne Roku SYBILLA 2014. Muzeum Okręgowe doceniono za wystawę: „Tuba. 
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Arcydzieła japońskiej sztuki zdobniczej”, natomiast Muzeum Etnograficzne za wystawę 
„Lokalny pejzaż kontrkultury”. 
 
KOMUNIKACJA SPOŁECZNA 

Budżet partycypacyjny 2016 r. 

Trwa weryfikacja projektów zgłoszonych przez mieszkańców (ponad 160 projektów).  
Dalsza procedura: 

- do 5 czerwca br. - lista projektów, które zostaną poddane pod głosowanie mieszkańców, 
- w II połowie czerwca br. - głosowanie (dokładny termin oraz wyznaczone miejsca do 
głosowania zostaną podane do wiadomości przynajmniej 7 dni przed datą rozpoczęcia 
głosowania), 
- do 25 lipca br. - ogłoszenie wyników głosowania oraz projektów, które będą realizowane  
w 2016 r. 

Konsultacje społeczne: 
- 28 kwietnia rozpoczęły się konsultacje społeczne „Sąsiedzkie miejsce. Razem urządźmy 
skwer przy ul. Tataraków i Czapli”, 
- 30 kwietnia br. zakończyło się zbieranie uwag w ramach konsultacji społecznych na temat 
przyszłego zagospodarowania budynku przy ul. Bydgoskiej 50-52. Trwa opracowywanie 
raportu podsumowującego konsultacje, 
- na przełomie maja i czerwca br. rozpoczną się konsultacje społeczne dotyczące: 
• zagospodarowania terenu wokół mostu drogowego Gen. Elżbiety Zawackiej, 
• zagospodarowania terenów wzdłuż Trasy Średnicowej.  

Inne informacje 

29 kwietnia br. odbyło się pierwsze posiedzenie Młodzieżowej Rady Miasta Torunia 
kadencji 2015 – 2017. Skład rady stanowi 31 radnych, wyłonionych przez samorządy 
uczniowskie z 16 szkół ponadgimnazjalnych Torunia. Pierwsze posiedzenie rady poświęcone 
było wyborom Przewodniczącego Rady oraz szkoleniom z zakresu funkcjonowania 
Młodzieżowej RMT oraz Rady Miasta Torunia. 

 
p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 18 czerwca 2015 r. 
1. Dziś o godzinie 10.30 w Dworze Artusa rozpoczyna się II Mi ędzynarodowy Kongres 

Azjatycki, którego głównym organizatorem jest Towarzystwo Azji i Pacyfiku. Jest to jedno 
z największych wydarzeń naukowych w Europie Środkowej poświęcone szeroko 
rozumianej  problematyce azjatyckiej. Skupi ono grono ambasadorów państw azjatyckich, 
przedstawicieli świata biznesu posiadających partnerów w krajach azjatyckich oraz 
inwestorów zainteresowanych współpracą z rynkami wschodnimi. Kongres potrwa do jutra. 

 
2. Jutro, w piątek 22 maja o godzinie 9.00 w Sali Rady Ratusza Staromiejskiego 

podpisane zostaną umowy na dotacje konserwatorskie Gminy Miasta Toruń. 
 
3. Także jutro, w piątek o godzinie 11.30 na Wydziale Nauk Historycznych 

Uniwersytetu Mikołaja Kopernika odbędzie się uroczystość nadania imienia „Garnizon 
Toruń Armii Krajowej” Jednostce Strzeleckiej 4048 Toruń. Organizatorem wydarzenia jest 
Związek Strzelecki „Strzelec” w Toruniu. 
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4. W sobotę, 23 maja: 
- o godzinie 16.00 w Teatrze Lalek Zaczarowany Świat odbędzie się finał Toruńskich Dni 

Rodziny 2015, podsumowujący cykl wydarzeń odbywających się w mieście od 16 do 24 
maja, adresowanych do wszystkich toruńskich rodzin, które mogą w tym czasie skorzystać 
ze specjalnie dla nich przygotowanych atrakcji: spektakli, spotkań, warsztatów i różnych 
imprez sportowo- rekreacyjnych, 

 
- w godzinach od 16.00 do 21.00 Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 17 oraz Towarzystwo 

Przyjaciół Dzieci Koła Rudak zaprasza na festyn osiedlowy „Rudak - dzieciom”, który 
odbędzie się na terenie boiska Szkoły Podstawowej Nr 17 przy ul. Rudackiej 15, w trakcie 
Festynu o godzinie 17.30 nastąpi oficjalne otwarcie ul. Rudackiej po remoncie. 

 
Koszt zadania 7.228.706,24 zł; Parce zostały zrealizowane na odcinku prawie 2 km od ul. 
Dybowskiej do ul. Otłoczyńskiej. W ramach zadania została wybudowana nowa jezdnia, 
chodniki, droga rowerowa oraz przebudowano pętlę autobusową. Wykonano także 
kanalizację deszczową, której brak powodował ciągłe odnawianie spękań w nawierzchni 

 
- o godzinie 17.00 w Teatrze Wilama Horzycy zainaugurowany zostanie Festiwal 

Debiutantów „Pierwszy Kontakt.” Program Festiwalu obejmuje 14 przedstawień 
przygotowanych przez teatry z całego kraju. Festiwal potrwa do piątku, 29 maja, 

 
- o godzinie 17.00 na scenie Amfiteatru Muzeum Etnograficznego wystąpi chór „Gospel 

Joy”; organizatorem wydarzenia jest Zbór Kościoła Chrześcijan Baptystów w Toruniu. 
 
5. W niedzielę, 24 maja: 
- o godzinie 12.00 w kościele akademickim pw. św. Ducha odprawiona zostanie uroczysta 

msza św. w okazji jubileuszu 70-lecia obecności Wspólnoty Jezuitów przy kościele 
akademickim Toruniu i w środowisku akademickim Uniwersytetu Mikołaja Kopernika, 

 
- w godzinach od 15.00 do 22.00 odbędzie się V Festyn Parafialny na placu przy parafii pw. 

Matki Boskiej Nieustającej Pomocy przy ul. Szczecińskiej, 
 
- o godzinie 18.00 w Dworze Artusa zaplanowano koncert z okazji Dnia Matki „Dwa oblicza 

poezji: Grechuta – Grzesiuk” – Leszek Miliński i jego goście, 
 
- o godzinie 19.00 w Bazylice Katedralnej pw. śś. Janów rozpocznie się 30. Świętojański 

Festiwal Organowy. Festiwal potrwa do niedzieli 5 lipca. 
  
6. W czwartek, 28 maja o godzinie 10.30 w Hotelu Copernicus Toruń odbędzie się 

uroczystość z okazji jubileuszu 25-lecia Sekcji Krajowej NSZZ „Solidarność” Górnictwa 
Naftowego i Gazownictwa. 

 
7. Od czwartku, 28 maja do niedzieli, 31 maja zaplanowano jubileuszowe 50. 

Długodystansowe Regaty Żeglarskie na Wiśle Związku Miast Nadwiślańskich Włocławek - 
Toruń – Solec Kujawski – Bydgoszcz. Zawody będą podzielone na dwa etapy: pierwszy z 
Włocławka do Torunia odbędzie się w piątek 29 maja, drugi z Torunia do Bydgoszczy 
odbędzie się w sobotę, 30 maja – start o godzinie 11.00 z toruńskiej mariny. 
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8. W piątek i sobotę, 29 i 30 maja w Wyższej Szkole Kultury Społecznej i Medialnej 
odbędzie się Międzynarodowy Kongres „Ewangelia małżeństwa i rodziny”. Inauguracja 
Kongresu nastąpi w piątek, 29 maja o godzinie 17.00 w siedzibie Szkoły przy ul. Droga 
Starotoruńska 3. 

 
9. W sobotę, 30 maja Caritas Diecezji Toruńskiej zaprasza na godzinę 10.30 na 

Toruńskie Lotnisko, gdzie odbędzie się festyn rodzinny z okazji Dnia Dziecka „Bądźmy 
razem”. 

 
10. W niedzielę, 31 maja: 
- w godzinach od 10.00 do 21.00 na Błoniach Nadwiślańskich miasto organizuje piknik 

ekologiczny „Czyste powietrze nad Wisłą” - wydarzenie adresowane dla całych rodzin, w 
programie imprezy znajdzie się wiele atrakcji: koncerty, turnieje sportowe z nagrodami, 
spektakle teatralne i muzyczne, nauka recyklingu, 

 
- o godzinie 16.00 w Dworze Artusa Toruńska Orkiestra Symfoniczna wraz z aktorami Teatru 

Wilama Horzycy wystąpi z specjalnym koncertem z okazji Dnia Dziecka – w programie 
trzy bajki symfoniczne Czerwony Kapturek, Kopciuszek oraz Kot w Butach. 

 
11. W poniedziałek, 1 czerwca o godzinie 9.00 oficjalne, po przebudowie otwarte zostaną 

ulice: Gagarina, Krzemieniencka i Wileńska – miejsce spotkania przy skrzyżowaniu z ul. 
Reja. 
Koszt inwestycji to 5.978.339,50 zł. Ulica Gagarina została przebudowana na odcinku 
1,2 km, natomiast Krzemieniecka i Wileńska na odcinku 410 metrów. W ramach robót 
została wykonana nowa nawierzchnia jezdni, chodników, zatok autobusowych i miejsc 
postojowych. Ponadto na ulicy Gagarina została wykonana korekta kanalizacji deszczowej i 
oświetlenia drogowego. Na skrzyżowaniu Reja-Gagarina została zamontowana 
sygnalizacja świetlna.  
 

12. Do poniedziałku, 1 czerwca potrwa 22. Międzynarodowy Festiwal Muzyki i Sztuki 
Krajów Bałtyckich Probalitica 2015. 

 
13. We wtorek, 2 czerwca o godzinie 13.00 w Dworze Artusa odbędzie się uroczystość 

związana z jubileuszem 40-lecia istnienia Sądu Okręgowego w Toruniu. 
 
14. W czwartek, 4 czerwca mszą św. odprawioną o godzinie 9.00 w bazylice katedralnej 

pw. śś. Janów rozpocznie się święto Bożego Ciała. Po mszy św. procesja przejdzie ulicami: 
Żeglarską, Kopernika, św. Ducha, Różaną, Rynkiem Staromiejskim, Szeroką, Królowej 
Jadwigi, Rynkiem Nowomiejskim do kościoła pw. św. Jakuba. 

 
15. Natomiast w sobotę, 6 czerwca mszą św. odprawioną o godzinie 9.00 w kościele pw. 
św. Michała Archanioła rozpocznie się Dzień Dziecka organizowany przez Oratorium im. 
bł. ks. Bronisława Markiewicza - Michayland 2015. Gry i zabawy odbywające się na terenie 
Parku Miejskiego potrwają do godziny 15.00. 

 
16. Także w sobotę, 6 czerwca o godzinie 18.00 w bazylice katedralnej śś. Janów 

odprawiona zostanie msza św. z okazji jubileuszu 80-lecia nadania katedrze tytułu bazyliki 
mniejszej; po mszy świętej zaplanowano koncert chóru Schola Cantorum Thorunensis oraz 
otwarcie wystawy dedykowanej ekscelencji księdzu biskupowi Andrzejowi Suskiemu z 
okazji jubileuszu 50-lecia święceń kapłańskich. 
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17. W niedzielę, 7 czerwca w godzinach od 13.00 do 20.00 Biuro Toruńskiego Centrum 

Miasta wspólnie z Pierogarnią Stary Toruń organizuje Święto ulicy Most Pauliński. 
 
18. Również w niedzielę, 7 czerwca o godzinie 19.30 w bazylice katedralnej pw. 
śś. Janów, w ramach Świętojańskiego Festiwalu Organowego odbędzie się koncert 
Toruńskiej Orkiestry Symfonicznej, której towarzyszyć będzie Chór Akademicki 
Uniwersytetu Mikołaja Kopernika. Koncert ten dedykowany jest ekscelencji księdzu 
biskupowi Andrzejowi Suskiemu z okazji jubileuszu 50-lecia święceń kapłańskich. 

 
19. W czwartek, 11 czerwca o godzinie 15.00 w Ratuszu Staromiejskim zostaną wręczone 

parom małżeńskim medale Prezydenta Rzeczypospolitej za długoletnie pożycie małżeńskie. 
 

V. Przyjęcie porządku obrad. 

p. M. Czyżniewski – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad druków nr 121, 116 i 
121. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: – 0 – 0. Zmiana została dokonana. 

VI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Czerniewice – Przy Torze” w 
Toruniu – DRUK NR 111. 
 
p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinie: 
 
KRSMiGP – zał. nr 1. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 111. Wynik głosowania: 24 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 73/15). 
 
VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod 
nazwą „Centrum Wsparcia Biznesu w Toruniu” i nadania jej  statutu – DRUK NR 114. 
 
p. M. Cichowicz – poprosił o 10 min. przerwy. 
 
p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
p. Z. Rasielewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Opinia:  
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KB – zał. nr 2. 

Pytania: 

p. B. Jóźwiak – zapytał, gdzie będzie siedziba jednostki ? 

p. Z. Rasielewski – odpowiedział, że to jest kwestia ok. 200 m2, dobry parking i dojazd. 
Myślano o nawiązaniu współpracy z TARR. Na razie będzie to poza urzędem, ale w obiekcie 
miejskim.  

p. M. Olszta - Bloch – zapytała, ilu inwestorów obsługuje obecnie biuro ?   
 
p. Z. Rasielewski – odpowiedział, że to jest bardzo duża liczba. Podział pomiędzy 
poszczególnych pracowników jest prawidłowy. Przykładem może być spalenie się firmy 
Staler, gdzie pracownicy od razu zareagowali i kontakt był w celu poszukania nowej siedziby. 
 
p. M. Olszta - Bloch – zapytała, czy przed nową jednostką są postawione konkretne nowe 
wyzwania ? Jeśli inwestorów jest sporo i biuro ma zatrudniać 2x więcej pracowników, to czy 
jest możliwość sprawdzenie efektów ?  
 
p. Z. Rasielewski – odpowiedział, że o efekcie będzie można mówić w po 1-2 latach. Na 
początku będzie efekt świeżości i odklejenie łatki urzędnika. Nowy dyrektor będzie musiał 
przedstawić wizję. Umiejętne pozyskiwanie funduszy europejskich, współpraca z 
inwestorami ukierunkowana również na to, żeby promocja terenów inwestycyjnych 
wszystkich w mieście i powiecie to będą działania jednostki. Chodzi o pozyskanie 
inwestorów i miejsc pracy.   
 
p. A. Myrcha – zapytał, czy można przybliżyć wizję funkcjonowania centrum ?  
Czy rozważano zmianę nazwy na centrum wspierania przedsiębiorczości a nie biznesu ?  
Jaki jest harmonogram działań, bo to ma rozpocząć działalność 1 lipca br., a niezwykle 
istotny jest dobór osób ? Czy ten termin jest dosyć zwięzły ?  
 
p. Z. Rasielewski – odpowiedział, że zastanawiano się nad zmianą nazwy. Jednak to będzie 
centrum wspierania biznesu. Językowo to lepiej brzmi niż przedsiębiorczość, bo to jest 
akademickie sformułowanie. 
Wizję przedstawi dyrektor, będzie ona zgodna z oczekiwaniami.  
To nie będzie tak, że 1 lipca przestanie istnieć BOI w strukturach urzędu. W momencie 
przejścia zadań do nowego centrum BOIiP w strukturach urzędu przestanie istnieć. W 
pewnym momencie będą 2 jednostki, ale zadania muszą być kontynuowane i to tak musi 
wyglądać. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała, czy nie ma obaw, że odklejenie się kolejnej jednostki 
od struktur urzędu nie będzie skutkowało nieprawidłowościami, jak to jest w TIS sp. z o.o. ? 
Skąd 1 mln i komu ma być zabrany ?  
Gdzie będzie te 180 m2 pomieszczeń, skoro ma jednostka funkcjonować już za 2 miesiące ?  
 
p. Z. Rasielewski – odpowiedział, że nie ma takich obaw, bo np. MPU funkcjonuje w takiej 
formie bardzo dobrze. 
TIS jest spółką, która zarabia na siebie, ma określone zadania m.in. pozyskiwanie pieniędzy 
itd. Powstająca jednostka będzie bezpośrednio finansowana z budżetu miasta. 
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Są prowadzone rozmowy z TARR, który dysponuje takimi powierzchniami, a docelowo ma 
być w obiektach należących do GMT. 
 
p. Ł. Walkusz – zapytał, czy była rozważana lokalizacja w Młynach ?  
 
p. Z. Rasielewski – odpowiedział, że nie bezpośrednio w obiekcie, ale w pobliżu są 2 
budynki, które wymagają modernizacji i są one brane pod uwagę. 
 
Dyskusja: 

p. B. Jóźwiak – wskazał, że projekt uchwały wychodzi na przeciw oczekiwaniom 
dzisiejszych czasów. Potwierdzają to działania największych miast sąsiednich regionów. One 
również w podobnej formule starają się tego typu działania dotyczące obsługi i przyciągania 
inwestorów realizować.  
Wiele pytań dotyczących lokalizacji i funkcjonowania nie znalazło odpowiedzi. Pojawiła się 
sprawa obsługi dużego biznesu przez instytucję, która obsługuje lokalnych przedsiębiorców. 
Być może warto pozostawiać w jakiejś formule BOI, którego działania byłyby skierowane do 
obsługi lokalnych przedsiębiorców. Może warto te funkcje oddzielić, bo ich specyfika jest 
różna. 

p. A. Myrcha – przypomniał, że przed 3 laty miał możliwość zaprezentowania prezydentowi 
i dyrektorom kilku wydziałów planów dotyczących wspierania toruńskiej przedsiębiorczości. 
Jeden z elementów programu zakładał powołanie tego typu ośrodka.  
Ponowił obawy wygłoszone na posiedzeniu komisji budżetu, że jeśli ma być poczucie zmiany 
jakościowej pomiędzy obecnym biurem a nowym centrum, to brakuje jasnej wizji i 
oczekiwań. Sama idea powołania i wyposażenie w dodatkowych 5-6 miejsc nie niesie za sobą 
żadnej jakości i poprawy funkcjonowania placówki. Wyraził nadzieję, że osoby tam pracujące 
będą związane ze środowiskiem przedsiębiorczości nie tylko toruńskim ale regionalnym. 
Wyraził nadzieję, że postulat dwutorowości zgłoszony przez przedmówcę jest godny 
przemyślenia i rozważenia. Lepiej poczekać i wystartować 2-3 miesiące później, ale z 
rzetelnie przygotowaną wizją i żeby środowisko przedsiębiorców odczuło, że faktycznie jest 
coś nowego.  
 
p. M. Olszta - Bloch – wyraziła zrozumienia dla potrzeby powołania centrum. Wiadomo, 
jakie są potrzeby, natomiast nie ma w dokumencie nic konkretnego odnośnie dążeń do 
wypełnienia w mieście ogromnych potrzeb.  
Jeśli stać miasto na powołanie nowej jednostki, która ma prawie kosztować 1 mln zł, to z 
jednej strony jest to dobre. Tego typu pomysły trzeba traktować ostrożnie, ponieważ w 
mieście jest dużo niedoborów w innych sferach np. oświata, doraźne zastępstwa, 
restrukturyzacja Domu Harcerza itp. Byłoby bardzo dobrze, gdyby w radzie miasta zaczęto 
dyskutować o potrzebie powołania nowego wydziału rewitalizacji, którego nie ma, a jest 
potrzebny. 
  
p. Ł. Walkusz – wskazał, że powołanie jednostki jest ruchem w bardzo dobrym kierunku. 
Miasto musi bardziej angażować się w rozwój przedsiębiorczości. Za tym idą nowe 
inwestycje i tworzenie nowych miejsc pracy. To będzie rozwijało miasto w pozostałych 
dziedzinach. Ważna będzie lokalizacja jednostki, kompetentny zespół, duża aktywność w 
pozyskiwaniu nowych inwestorów. To uda się dopracować w trakcie funkcjonowania 
jednostki. 
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p. M. Frąckiewicz – stwierdził, że każda inicjatywa pozwalająca zdjąć opinię, że miasto jest 
nieprzychylne inwestorom, jest słuszna. Nie podzielił argumentów kosztów jednostki, bo 
obecnie 6 osób też zarabia w biurze i wytwarza koszty. Zmiana pozwoli na wykazywanie się 
innymi rozwiązaniami i poszukiwaniami. Wiele będzie zależało od pomysłu na 
funkcjonowanie jednostki. Zgłosił poprawkę do załącznika druku.      
 
p. M. Jakubaszek – przypomniał, że swego czasu była dyskusja na sesji RMT na temat 
wprowadzenia uchwały zwalniającej mieszkańców z podatku od nieruchomości, którzy chcą 
inwestować. Wówczas padały pytania i wątpliwości, czy to przyniesie jakąś korzyść. Po 1.5 
roku jest już znana odpowiedź, bo swego czasu pani dyrektor WPiW informowała, że kilkaset 
osób złożyło podania o zwolnienie z takiego podatku. Warto podejmować takie wyzwania. To 
jest odważna decyzja. Jest mowa o jednostce budżetowej a nie spółce i radni będą mogli taką 
jednostkę kontrolować.  To jest projekt wpisujący się w program wyborczy PiS-u.  
 
p. M. Cichowicz – wskazał, że nasuwa się oczywiste rozwiązanie, że powinno pomyśleć się 
nad rozdzieleniem funkcji biznesu, którego nie ma w Toruniu i opiekunów biznesu w 
Toruniu, który już funkcjonuje.  
Gdyby zastosowano rzeczywiście nowatorskie rozwiązanie, to można byłoby zyskać biznes w 
nowatorski sposób. Gdyby usłyszano od prezydenta, żeby powołać zewnętrzny podmiot 
kapitałowo niepowiązany z GMT, który poprzez umowę prowizyjną otrzymywałby zadania 
ściągania inwestorów zewnętrznych, to jest lepsze rozwiązanie. Wówczas być może na 
mównicy w innym mieście wyszedłby jakiś radny i mówił, że należy iść tak jak Toruń.  
Ogromne obawy budzi wypowiedź prezydenta, który mówi, że „wizja będzie zgodna z 
naszymi oczekiwaniami”. To jest weryfikacja konkursu. Gmina ma jasno określoną wizję, a 
dyrektorem pozostanie ten, który powinien i będzie miał spójną wizję z urzędnikami. To jest 
nieporozumienie. Na czym polega nowa jakość. Tego nie widać zupełnie. 
Można tworzyć różne uchwały i mówić o nich pozytywnie. Jeśli porównuje się kilkaset 
podmiotów, które wystąpiły o zwolnienie z podatku od nieruchomości dla nowych budynków, 
to skąd  wiadomo, ile wybudowano by budynków, gdyby takiej uchwały nie było. Wówczas 
była dyskusja, żeby wszystkim mieszkańcom obniżyć podatek od nieruchomości, co nie 
znalazło akceptacji. 
 
p. M. Jakubaszek – ad vocem. Przypomniał, ze radny wówczas proponował, aby  w ogóle 
znieść podatek od nieruchomości dla wszystkich, a nie obniżyć, co było niezgodne z 
powszechnie obowiązującymi przepisami.  
Proponowane rozwiązanie jest nie tylko nowoczesne, ale również sprawdzone i w dużym 
stopniu zapewnia i gwarantuje sukces. Wszystko zależy nie tylko od wizji osoby kierującej, 
ale też koncepcji i pomysłów.  
 
p. M. Cichowicz – ad vocem. To nie jest tak, że coś jest proste i sympatyczne i to musi 
działać. Trzeba szukać dalej i sięgać poza horyzonty. Są rozwiązania na świecie, które 
pokazują, że prywatni przedsiębiorcy zarządzają dużo lepiej biznesem, a nie urzędnicy.  
 
p. M. Jakubaszek – ad vocem. Można odnieść wrażenie, że najlepszym dyrektorem takiego 
centrum byłby radny M. Cichowicz. 
 
p. M. Cichowicz – ad vocem. To jest rola i zadanie prezydenta. Wyraził nadzieję, że w 
Toruniu będzie taki prezydent, który będzie inspirował ludzi i rozwiązania, które nie tylko 
będą sympatyczne.  
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p. W. Klabun – zwrócił uwagę, że instytucja będzie miała oddane pewne pole do działania. 
Instytucja będzie mogła zyskiwać środki zewnętrzne, które będą oparte na zarządzaniu.    
 
p. M. Frąckiewicz – nie zgodził się, że nie można świadczyć usług na rzecz podmiotu 
prywatnego. Skoro stoi to w sprzeczności z ustawą, to należy poprawkę wycofać.  
Zwrócił uwagę, że instytucja powinna położyć nacisk na współpracę z inwestorami 
posiadającymi już jakiś majątek w Toruniu. To są miejsca pracy w mieście i sprowadzane 
nowoczesne technologie. Dobrze byłoby przedstawić rozwiązanie, które będzie pozwalało w 
legalny sposób współpracować z podmiotami zewnętrznymi w celu pozyskiwania nowych 
inwestorów. 
  
p. B. Jóźwiak – powtórzył, że Toruń jest miastem o bardzo dużym potencjale inwestycyjnym. 
Jest przy A1 w pobliżu silnych gospodarczo regionów, są absolwenci UMK i ta uchwała 
wychodzi naprzeciw lepszemu zagospodarowaniu tego potencjału. Zachęcił do podejścia, 
które kreuje dodatkowe dochody, a nie tylko dystrybuuje je. Jeśli nie będzie kroków 
zwiększających dochody, to będzie można dzielić tylko to, co jest obecnie. Ta inicjatywa 
wychodzi naprzeciw zwiększaniu dochodów. Bardzo dobrze, że instytucja w nowej formule 
będzie bardziej dynamiczna, elastyczna i niezależna. Zwrócił uwagę, że w Toruniu są 
uchwalone kierunkowe dokumenty promocyjne i rozwojowe. Dobrze, że miasto zastrzega, że 
instytucja będzie musiała działać w oparciu o dokumenty, które są pogłębioną analizą. W 
Toruniu jest możliwe stworzenie specjalizacji w oparciu o osoby tu funkcjonujące i dlatego 
bardzo ważny będzie wybór dyrektora instytucji, ale on musi działać w oparciu o strategiczne 
cele.  
Wyraził zadowolenie, że większy nacisk będzie kładziony na tworzenie miejsc pracy, a nie 
walkę i obronę miejsc pracy. To była taka formuła, którą posługiwali się koledzy z PiS. 
Wyraził nadzieję, że teraz będą tworzone miejsca pracy, a nie tylko obrona miejsc pracy. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – stwierdziła, że jest przerażające, że wizja przyszłego dyrektora 
musi się zgadzać z wizją urzędniczą. Wyraziła zastanowienie, dla kogo będzie to pole do 
działania dla Czasu Gospodarzy, PiS-u, czy dla PO. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 114. Wynik głosowania: 23 – 0 – 3. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 74/15). 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
Toruńskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Toruniu – DRUK NR 113. 
 
p. E. Kossakowska – przedstawiła projekt uchwały.  

Opinia:  

KB – zał. nr 3. 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 113. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 75/15). 
 
X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 10 
położonego przy ul. Moniuszki 5 w Toruniu – DRUK NR 91. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekt uchwały.  

Opinia:  

KGKISiG – zał. nr 4. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 91. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 76/15). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Trybunału Konstytucyjnego 
o stwierdzenie niezgodności z Konstytucją RP art. 46 ust. 4a ustawy z dnia 29 stycznia 
2004 r. – Prawo zamówień publicznych (….) – DRUK NR 115. 
 
p. A. Kukli ńska –  przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pytania: 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy ta uchwała w żaden sposób nie rozwiązuje możliwości 
odzyskania utraconych pieniędzy ? 
 
p. A. Kukli ńska – odpowiedziała, że stwierdzenie niekonstytucyjności przepisów stwarza 2 
drogi. Pierwsze to możliwość wznowienia postępowania przed sądem, o czym mówi 
Konstytucja i procedury przepisów cywilnych, drugie to dochodzenie odszkodowania od 
Skarbu Państwa w związku z wykazanym bezprawiem legislacyjnym. Żeby takie 
odszkodowanie odzyskać konieczny jest prejudykat m. in. wyrok TK. 
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, dlaczego nie działano w ten sposób, że zwrócono by pieniądze, 
a następnie wystąpiono z wnioskiem o bezprawność przepisów ? Wtedy nie narażono by 
gminy na utratę pieniędzy. 
 
p. A. Kukli ńska – odpowiedziała, że jest regulacja karna w ustawie o dyscyplinie finansów 
publicznych, która zobowiązywała do stosowania przepisów. Były rozbieżności w 
orzecznictwie i część sądów przychylała się do zatrzymań wadium. W I instancji Sąd 
Okręgowy przyznał rację miastu, że słusznie zatrzymał wadium. Dopiero przed Sądem 
Apelacyjnym przychylono się do innego rozumienia przepisów.  
 
Dyskusja: 
 
p. M. Frąckiewicz – wskazał, że Sąd Apelacyjny uznał, że miasto nie działało zgodnie z 
prawem i w związku z tym poniosło konsekwencje.  
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Zwrócił uwagę, że w postępowaniach ocen prawnych w mieście następuje albo zbyt duża 
ostrożność albo bojaźliwość przed rozwiązaniami do zastosowania, które można by później 
bronić. Pieniędzy nie da się odzyskać, ale to jest ryzyko działalności. Ten przykład jest do 
końca ostrzeżeniem, że wszelkie podejmowane działania muszą być przemyślane do końca. 
Nie można narażać się na tego typu działania, że trzeba uciekać się do skargi do Trybunału 
Konstytucyjnego.  
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 115. Wynik głosowania: 18 – 0 – 3. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 77/15). 
 
XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 rok Miejskiej Przychodni Specjalistycznej – DRUK NR 101. 
 
XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 rok Zakładu Pielęgnacyjno Opiekuńczego im. ks. J. Popiełuszki – 
DRUK NR 102. 
 
XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz pokrycia ujemnego wyniku finansowego za 2014 rok Specjalistycznego 
Szpitala Miejskiego im. M. Kopernika – DRUK NR 103. 
 
p. I. Miłoszewska – przedstawiła projekty uchwał. 
 
Opinia:  

KB– zał. nr 8. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 101. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 78/15). 
 
Uchwała według druku nr 102. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 79/15). 
 
Uchwała według druku nr 103. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 80/15). 
 
XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Rozwiązywania Problemów 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie (…) – DRUK NR 106. 
 
p. K. Janiszewska – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Opinia:  
 
Pytań i dyskusji nie było. 
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GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 106. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 81/15). 
 
XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania członków Rady Seniorów 
Miasta Torunia – DRUK NR 109. 
 
p. M. Czyżniewski –omówił procedurę wyboru członków do Rady Seniorów. 
 
Komisja skrutacyjna. 
 
p. W. Klabun – zgłosił kandydaturę radnej Dagmary Tuszyńskiej. 
 
p. B. Jóźwiak – zgłosił kandydaturę radnego Michała Rzymyszkiewicza. 
 
p. S. Kruszkowski – zgłosił kandydaturę radnej Danuty Zając. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zgłosiła swoją kandydaturę. 
 
GŁOSOWANIE:  

Komisja skrutacyjna - powołanie. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0.  
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
p. M. Czyżniewski – przypomniał, że najpierw będzie głosowanie na kandydatów 
zgłoszonych w drodze naboru publicznego. Ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
p. D. Zając – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. 
 
Podawanie zgłoszeń przez kluby. 
 
p. W. Klabun – wypowiedź poza mikrofonem. 
 
p. B. Jóźwiak – zgłosił w imieniu klubu radnych PO radną Krystynę Żejmo – Wysocką i 
Wiesława Kaźmierkiewicza. 
 
p. J. Beszczyński – zgłosił w imieniu klubu radnych Czas Gospodarzy kandydatury Jana 
Bieska i Zygmunta Chlebowskiego. 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zgłosiła w imieniu klubu radnych Czas Mieszkańców 
kandydaturę Danuty Niebrzegowskiej. 
 
p. Z. Fiderewicz – poprosił o 10 min. przerwy. 
 
p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie. 
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p. M. Zaleski – podał nazwiska 7 osób pochodzących z rekomendacji prezydenta. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 109. Wynik głosowania: 20 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 82/15). 
 
XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Medalu „Za zasługi dla 
Miasta Torunia” na wstędze Teatrowi „Baj Pomorski”– DRUK NR 121. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 121. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 83/15). 
 
XVIII. Rozpatrzenie projektu o świadczenia w sprawie zaopiniowania wniosku 
Zjednoczonych Przedsiębiorstw Rozrywkowych SA w Warszawie dotyczący lokalizacji 
kasyna gry – DRUK NR 107. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt oświadczenia. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Oświadczenie według druku nr 107. Wynik głosowania: 20 – 0 – 1. Oświadczenie zostało 
podjęte (oświadczenie nr 1/15). 
 
XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 kwietnia 
2015 r. na Dyrektora Szkoły podstawowej nr 3 w Toruniu – DRUK NR 116. 
 
XX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi z dnia 24 kwietnia 2015 r. na 
Dyrektora Wydziału Spraw Administracyjnych Urz ędu Miasta Torunia oraz na 
funkcjonowanie struktury Policji w Toruniu – DRUK N R 117. 
 
p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekty uchwał. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 116. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 85/15). 
 
Uchwała według druku nr 117. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 86/15). 
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XXI. Przedstawienie raportu z realizacji Strategii Rozwoju Turystyki dla Miasta 
Torunia. 
 
p. J. Więckowski – przedstawił raport w formie prezentacji multimedialnej. 
 
Pytania: 
 
p. A. Myrcha – wypowiedź poza mikrofonem. 
 
p. J. Więckowski – odpowiedział, że procenty nie sumują się do 100, bo można było wskazać 
co najmniej 3. Informacje o hotelach i firmach, z których miast pochodzą mogą zostać 
przesłane odrębnie. 
 
Przedstawienie rocznego sprawozdania z realizacji „Strategii rozwiązywania problemów 
społecznych”. 
 
p. K. Janiszewska – przedstawiła sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej. 
 
Pytań nie było. 
 
XX. Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia). 

1. Interpelacje:  

p. M. Czyżniewski – poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje. 

2. Zapytania:   

radny M. Cichowicz – 

1. Proszę o informacje na temat wywieszenia reklam na ekranach akustycznych przy Placu 
Daszyńskiego. Czy GMT czerpie korzyści z umieszczenia tych reklam? 

2. Jak Prezydent ocenia organizację parkingów tymczasowych wokół Dworca Głównego i 
sposób ich oznaczenia? W związku z wieloma negatywnymi opiniami na ten temat, 
zwracam się z wnioskiem o zamieszczanie informacji o zaakceptowanych zmianach 
organizacji ruchu w związku z inwestycjami GMT, na stronach internetowych miasta. 
Dotyczy to zarówno organizacji objazdów, parkingów tymczasowych, ruchu pieszych i 
temu podobnych. Dzięki takiej informacji potencjalni użytkownicy będą mogli 
weryfikować sposób realizacji planów. Daje to możliwość na przepływ informacji 
pomiędzy mieszkańcami a jednostkami GMT np. MZD czy WGK. Informacje te powinny 
być w postaci niewielkich planów i rysunków, łatwych do pobrania. Jednocześnie wnoszę 
o umieszczenie tablic informacyjnych ze zmianami w organizacji ruchu w pobliżu 
realizowanych inwestycji. 

3. W zeszłym roku prawie dwukrotnie wzrosła ilość wypadków śmiertelnych na toruńskich 
drogach. Także pierwsze miesiące tego roku są bardzo tragiczne, szczególnie dla 
pieszych. Istnieje wiele rozwiązań technicznych, które skutecznie minimalizują ryzyko 
wypadku w miejscach gdzie jest niebezpiecznie. Powszechnie stosuje się m.in. 
podniesione płyty przejść dla pieszych, azyle dla pieszych, zwężenie jezdni, specjalną 
sygnalizację świetlną, mini ronda na skrzyżowaniach równorzędnych itp. W związku z 
tym zwracamy się do prezydenta o informację, jakie zostały podjęte działania mające na 
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celu ograniczenie ilości wypadków (szczególnie tych śmiertelnych) na toruńskich 
drogach. Szczegółowo interesują mnie zmiany przeprowadzone w miejscach w których 
doszło do wypadków śmiertelnych.  Jednocześnie prosimy o informację kto odpowiada za 
monitorowanie i poprawę bezpieczeństwa na toruńskich drogach.  

4. Proszę o informację jakie jest stanowisko prezydenta w sprawie konkursu 
organizowanego przez TiS na obsługę gastronomiczną. Dlaczego Toruńska Infrastruktura 
Sportowa Sp. z o.o. ogłaszając w dniu 12 maja 2015 r. o godzinie 11:51 zamówienie na 
kompleksową obsługę gastronomiczną - w postaci przygotowania i serwowania śniadań 
dla gości hotelu Meeting wraz z wyposażeniem sali śniadaniowej oraz zaplecza w sprzęt i 
urządzenia niezbędne do przygotowania i serwowania obiadów oraz kolacji dla gości 
hotelu Meeting w Hali Sportowo-Widowiskowej - wyznaczyła termin do zgłaszania ofert 
dla Wykonawców na dzień 15 maja 2015 r. na godzinę 12:00 tj. wyznaczyła termin który 
nie uwzględnia czasu niezbędnego do przygotowania i złożenia oferty przez 
potencjalnych Wykonawców?  Dlaczego Toruńska Infrastruktura Sportowa wyznaczając 
tak krótki -  3 dniowy termin do złożenia bardzo szczegółowych ofert na kompleksową 
obsługę gastronomiczną w rzeczywistości ograniczyła możliwość odpowiedniego 
przygotowania ofert przez wykonawców - co może skutkować zmniejszeniem 
konkurencyjności i wyborem mało korzystnej oferty? Budzi jednocześnie podejrzenie, że 
Zarząd mógł przez to preferować konkretnego oferenta. 

5. Czy neon na Dworcu Głównym będzie odnowiony i pozostawiony na swoim 
dotychczasowym miejscu? 

6. W związku z realizacją węzła przesiadkowego przy Dworcu Miasto zwracam się z prośbą 
o wyjaśnienia dotyczące: 

A. Czy chodnik na południowej stronie ulicy Lubickiej kończy się na podporze kładki 
przejścia dla pieszych? 

B. Czy celem realizacji inwestycji BiT jest między innymi ograniczenie ruchu pieszych w 
mieście Toruniu, a zamknięcie w/w chodnika jest elementem jej założeń? 

C. Jakie działania można podjąć w celu przywrócenia chodnika w tym miejscu? 

D. Czy prezydent przewiduje podjęcie takich działań? 

Odpowiedź nie została udzielona przez prezydenta miasta. 

3. Wnioski:  

a) radny M. Cichowicz –  3 wnioski, 

b) radny Ł. Walkusz – 2 wnioski, 

c) radny M. Rzymyszkiewicz – 3 wnioski, 

d) radna D. Zając – 1 wniosek. 

XXI. Informacje:  

Przewodniczącego, Prezydenta, inne: nie było. 

XXII. Zako ńczenie sesji. 
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p. M. Czyżniewski – zakończył X sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził            Przewodniczący 
     Piotr Pyrek                               Rady Miasta Torunia 

  
 
   Marcin Czyżniewski 

         


